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Närvarolista Pensionärsrådet 

Beslutande 
Namn  
Björn Jönsson, PRO, ordförare  
Monica Körner, PRO  
Christer Sjöström, PRO   
Ann-Magreth Albin, PRO   
Eva-Britt Johansson, SPF, vice ordf, justerare  
Maj-Britt Blom, SPF  
Rikard Bivefors, ersättare, SPF 
Tord Larsson, ersättare, SPF 
Lena Gustafsson, SKPF 
Marianne Göransson, SKPF 

Övriga närvarande ersättare, tjänstemän och adjungerade politiker 
från socialnämnden (sn)  
Namn   
Monika Andersson, ersättare, PRO   
Ann-Christine Munoz, ersättare, SKPF   
   
Maria Danielsson, områdeschef    
Ingrid Kjellberg, administratör/sekreterare 
AnnChatrine Ewald, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och 
verksamhetsutvecklare 
Fredrik Palmgren, verksamhetscontroller §§ 39, 44 
 
Parti Namn adjungerande ledamöter från socialnämnden 
SD Tommy Rosenberg, ledamot sn  
BP Carin Falck, 1:e vice ordf sn 
  

 

  

M Moderata samlingspartiet BP Barapartiet 
S Socialdemokraterna MP Miljöpartiet 
SD Sverigedemokraterna C Centerpartiet 
L Liberalerna V Vänsterpartiet 
ÄS Älska Svedala   
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Pe § 39  Dnr Sn 2021-219    
     

Lokalfrågor för pensionärsföreningarna 
Vid dagens sammanträde är verksamhetscontroller Fredrik Palmgren inbjuden.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet har varit upp vid flera gånger i pensionärsrådet, Sn dnr 2021-219 (Lokalfrågor för 
pensionärsföreningarna): Pe § 14 2021-04-29, Pe § 22 2021-06-17, Pe § 43 202-09-02 samt 
sn dnr 2022-45 (Lokalförsörjningsplan 2023-2032): Pe § 7 2022-03-17, Pe § 18 2022-05-19. 
Dnr sn 2022-45  
Vid sammanträdet 2022-05-19 framkom att samordnare och lokalstrateg Anna Boman, 
lokalförsörjningsenheten kallat samman personer från de olika pensionärsorganisationerna till 
möte avseende lokaler för pensionärsorganisationerna. 

Följande representanter är utsedda från de olika pensionärsorganisationerna: 
PRO Svedala – Jan-Erik Eriksson och Birgitta Jönsson 

SKPF – Eva Nilsson 
SPF – Maj-Britt Blom och Rikard Bivefors 

PRO Bara – hade ej tillfrågats från början med har nu utsedda representanter. Representanter 
för PRO Bara är: Kerstin Ellström och Kent Olsson. 

Pensionärsrådet beslutade 2022-05-19 att lägga informationen till handlingarna samt förvänta 
svar från pensionärsorganisationernas representanter och lokalförsörjningsenheten. Inget svar 
föreligger från lokalförsörjningsenheten. 

Vid dagens sammanträde förs diskussion gällande svårigheter att hitta lokaler för 
pensionärsorganisationerna, samt fördyrande av lokalhyra och fördyrade transporter. 
Pensionärsrådet anser att det inte finns några klara besked om framtida lokaler för 
pensionärsorganisationerna. 

Kultur och Fritid har ansvaret för bokning av föreningslokaler samt delar årligen ut bidrag och 
stöd till föreningar i Svedala kommun. Men vad gäller pensionärsrådet lyder det under 
socialnämnden och socialnämnden delar årligen ut bidrag och stöd till de olika 
pensionärsorganisationerna som ingår i pensionärsrådet. PRO Svedala, SKPF och SPF i 
Svedala bedriver föreningsverksamhet i Småskolan utan hyreskostnad samt har kunnat hyra 
lokaler på Folkets hus utan kostnad. PRO Bara har nyttjat Bara GIF:s lokaler. Dessa lokaler 
har Vård och omsorg betalat. 

Forts 
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Forts 

Pe § 39 

Vid dagens sammanträde informerar verksamhetscontroller och Vård och omsorgs 
representant i fastighetsfrågor Fredrik Palmgren samt områdeschef Maria Danielsson om att 
Lokalstrategsenheten består av enhetschef samt två lokalstrateger som lyder under 
ekonomichefen Boris Blumenfeld.  

Lokalstrateg Anna Boman har gjort en behovsinventering för pensionärsorganisationerna. 
Anna Boman har dock slutat sin anställning och ersatts av enhetschef för lokalstrategsenheten 
Mats Krznar. Fredrik Palmgren kommer att ha möte med lokalstrategerna i nästa vecka och 
kommer att ta pensionärsorganisationernas lokalfrågor med till den nya enhetschefen Mats 
Krznar.  

Carin Falck (B), 1:e Vice ordförande i socialnämnden framför att hon kommer att lyfta frågan 
om lokaler för pensionärsföreningarna till socialnämnden.  

Socialnämnden fattade beslut sn § 26, 2021-04-22 om sökbart föreningsstöd avseende 
lokalkostnader till pensionärsföreningar (SPF, PRO Svedala, PRO Bara, SKPF) för år 2021. 
Detta sökbara föreningsstöd är förlängt till att gälla även år 2022. Endast lokalkostnader för 
publika arrangemang kan eftersökas. Max 3000 kr per tillfälle. Anslagets totala omfattning är 
75 000 kr. Anslaget fördelas i proportion efter föreningarnas medlemsantal. SPF 30%, SKPF 
20 %, PRO Svedala 35 % PRO Bara 15 %.  

Eventuellt kan fråga om det sökbara föreningsstödet lyftas till socialnämnden att även 
innefatta fördyrade kostnader för resor till lokal, men då behöver eventuellt det totala anslaget 
höjas. 

Pensionärsrådet beslutar 
att åter ta upp lokalfrågorna för pensionärsorganisationerna vid kommande sammanträde då 
verksamhetsstrateg Fredrik Palmgren haft möte med lokalstrategerna och tagit upp lokalfrågor 
med lokalstrateg Mats Krznar, samt när Carin Falck (B), 1:e vice ordförande i socialnämnden 
lyft frågan om lokalfrågor i socialnämnden, samt 

att för övrigt notera informationen till protokollet. 

__________  
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Pe § 40  Dnr Sn 2022-     
    

Presentation av medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) 
och verksamhetsutvecklare inom Vård och omsorg 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och verksamhetsutvecklare Anki Ewald presenterar 
sig och sitt uppdrag för pensionärsrådet 

Sammanfattning av ärendet 
2022-09-01 började Anki (AnnChatrine) Ewald som medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) 
och verksamhetsutvecklare inom Vård och omsorg. Hon kommer närmast från Kävlinge 
kommun där hon varit MAS sedan 2014.  
I rollen som MAS har man ett särskilt medicinskt ansvar för bland annat att patienter får den 
hälso- och sjukvård som läkaren har bestämt, att besluten om delegering är patientsäkra och 
att rutinerna för läkemedelshantering är säkra 

. 

Pensionärsrådet beslutar 
att önska MAS och verksamhetsutvecklare Anki Ewald välkommen samt  

notera informationen till protokollet. 
__________   
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Pe § 41  Dnr Sn 2021-267    
     

Skånetrafikens bussförbindelser i Svedala kommun 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet om Skånetrafiken bussförbindelser har varit uppe vid flera tillfällen i pensionärsrådet.  
Pe § 25 2021-06-17, Pe § 32 2021-09-16 samt Pe § 36 2021-11-04 då trafikingenjör Annette 
Bengtsson var inbjuden.  

Vid sammanträdet 2021-11-04 beslutade pensionärsrådet att till Skånetrafiken påtala att 
pensionärsrådet inte är nöjda med den sträckning som redovisas i den nya tidtabellen för 
busslinje 141, att det finns behov av att buss 141 stannar på Centralen i Malmö samt att 
påtala behovet av att slingan i Svedala tätort bibehålles i sin dåvarande sträckning.  
Svar från trafikbeställare hos Skånetrafiken inkom 2021-11-18 om att de tar med 
synpunkterna till möjliga framtida linjejusteringar. Att de linjejusteringarna som infördes 2021-
12-12 var framarbetade sedan en längre tid tillbaka med både Malmö stad och Svedala 
kommun. Samt att de för närvarande arbetar med fler justeringar inne i Svedala tätort som är 
kopplade till när stationen byggs om cirka 2024 och att pensionärsrådets synpunkter tas med i 
detta arbete. 

Vid dagens sammanträde blev trafikingenjör Annette Bengtsson, Miljö och teknik, inbjuden för 
att informera om nya busshållplatser i Svedala tätort (Coop) samt om eventuellt andra nyheter 
från Skånetrafiken gällande Svedala kommun. Anette Bengtsson har tyvärr förhinder att delta 
vid dagens sammanträde men är inbjuden till kommande pensionärsråd 2022-10-27. Svar på 
frågorna som ställdes till Annette Bengtsson till dagens sammanträde är besvarade 2022-09-
08 enligt följande: Busshållplatserna på Norra Ellenborgsgatan kommer att tas i bruk i 
december 2022 när de nya tidtabellerna kommer, de ersätter hållplatsen som ligger ute på väg 
108. I nuläget har vi inte fått någon information om andra förändringar. 

Vid dagens sammanträde diskuteras buss 141 sträckning i den nya tidtabellen.  

Pensionärsrådet beslutar 
att påtala till Skånetrafiken att pensionärsrådet inte är nöjda med buss 141:s slutstation, 
Södervärn i Malmö. Förslagsvis kan buss 141 istället ha slutstation vid Tandläkarhögskolan i 
Malmö. Som argument för detta är att det närmre för resenärerna till SUS samt närmre till 
Triangelns tågstation för de som ska resa vidare, samt att många upplever Södervärn som en 
otrygg plats. 

__________  
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Pe § 42      Dnr Sn 2022-02    

Information om - Nomineringar till 2021 års 
Seniorinspiratör 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om Nomineringar till 
2021 års Seniorinspiratör. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade under 2016 att instifta ett pris för årets seniorinspiratör. I 
bestämmelserna står det att läsa:  

Socialnämnden delar årligen ut ett äldrepris till person/personer som bor eller verkar i 
kommunen, föreningar och företag som verkar i kommunen som under året utfört en bra insats 
för äldre. Priset består av diplom samt blomma och ska delas ut av socialnämndens 
ordförande.  

Vård och omsorg har fått in 6 nomineringar till priset.  
Socialnämndens presidium valde att föreslå Harriet Nilsson, Bara som årets pristagare med 
följande motivering: 
Harriet Nilsson är en stor tillgång för Baraborna, hon är en central punkt på vårdcentralen på 
orten sedan en lång tid tillbaka. Det känns tryggt att ha en person som Harriet på en så viktig 
plats. Harriets omsorg gäller inte enbart seniorer utan alla som besöker vårdcentralen.  
När man möter Harriet på byn då är det alltid ett glatt hej, aldrig att hon skulle dra sig för att 
byta några ord vid en sådan träff även om det nog många gånger handlar om hennes arbete 
på vårdcentralen. Detta är något som många seniorer känner en trygghet i. Harriet är mycket 
värdig priset som årets seniorinspiratör. 

Nomineringen är inskickad av Ann-Magreth Albin. 
Övriga nominerade är: 

Nordic Wellness seniorgympa, ledarna Jessica Nemeth och Jenny Holmqvist 

Kerstin Ellström, vik ordförande i PRO Bara 
Rickard Roos, håller seniorpass i crossfit på JJFitness 

Nils-Åke Åkesson, Möllare Aggarps kvarn         
Socialnämnden beslutade 2022-08-25 § 51 att utse Harriet Nilsson, till årets seniorinspiratör 
2021. Beslutet har skickats till årets seniorinspiratör. 

Pensionärsrådet beslutar 
att notera informationen till protokollet. 

__________  
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Pe § 43      Dnr sn 2018-150 

Information - Lägesbeskrivning - Heltid som norm 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om Lägesbeskrivning – 
Heltid som norm. 

Sammanfattning av ärendet 
År 2016 slöts ett centralt kollektivavtal mellan kommunernas arbetsgivarorganisation Sveriges 
kommuner och Regioner (SKR) och Kommunal. Avtalet innehåller bland annat en 
överenskommelse om att heltidsarbetet inom den offentliga sektorn ska öka.  

I Svedala kommun har ett politiskt beslut fattats som sätter ramarna för hur heltidsfrågan ska 
hanteras. Detta innebär i korthet bland annat; 

• Heltid ska erbjudas som norm, deltid som möjlighet. Ingen kommer att tvingas arbeta 
högre sysselsättningsgrad än idag. 

• Heltid som norm gäller alla tillsvidareanställda (inte enbart Kommunals avtalsområde) 
• Verksamheterna ska genomföra kartläggningar, analysera bemanningsbehov, 

genomlysa organisationen, se över schemaläggning etc. samt inför eventuella 
förändringar genomföra riskbedömningar.   

Under genomförandeperioden måste dock en avvägning göras kring vilken påverkan 
normgenomförandet får ha utifrån kvalitetsmässiga, arbetsmiljömässiga och ekonomiska 
perspektiv på verksamhet. 

För att möjliggöra fler heltidstjänster inom Vård och omsorg så arbetar organisationen med 
resurspass. Resurspassen används för att täcka upp vid frånvaro vilket kräver samplanering 
över enhetsgränser. Resurspass i Svedala kommun innebär att medarbetaren är schemalagd 
men att de får besked senast dagen innan (vid dagpass) om vart arbetspasset ska utföras.  

Arbetet med resurspass har etablerats genom ett pilotprojekt som sedermera permanentades 
på Holmagården, Stella/Nova och Toftaängen under 2019-2020. 

För att utöka antalet heltidstjänster fortskrider nu arbetet etappvis.  

Under 2022 har alla medarbetare på Toftaängen fått heltid i sitt anställningsavtal, samma 
förändring kommer att ske etappvis på övriga arbetsplatser inom Vård och omsorg under 2022 
och 2023. Den tid som medarbetaren väljer att gå upp i tjänst förläggs då som resurspass. 

 

Forts 
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Forts 

Pe § 43 

 

När allt fler medarbetare väljer att arbeta heltid räcker inte resurspassen till inom befintliga 
verksamheter. Hemtjänsten har däremot ett stort behov av kompetenta medarbetare som kan 
arbeta hos dem, varvid resurspass därmed förläggs inom hemtjänst även om medarbetarens 
ordinarie arbetsplats är på ett särskilt boende.  

Andelen heltidsanställningar har ökat från 38,5% 2021-08-31 till 48,3% 2022-08-31.    

Den verksamhet som återstår vad gäller införandet av heltid som norm är område LSS.  

Pensionärsrådet beslutaren  
att notera informationen till protokollet. 

__________  
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Pe § 44      Dnr sn 2022-291 

Information - Öppna jämförelser – Vad tycker de äldre om 
äldreomsorgen? 
Vid dagens sammanträde informerar verksamhetscontroller Fredrik Palmgren om 
socialstyrelsens undersökning – Vad tycker de äldre om äldreomsorgen? 
 

Sammanfattning av ärendet 
Socialstyrelsen har i uppdrag att undersöka hur de äldre uppfattar äldreomsorgen. Vad tycker 
de äldre om äldreomsorgen? är en rikstäckande enkätundersökning av äldres uppfattning om 
kvaliteten i hemtjänst och på äldreboende. 

Syftet med undersökningen är att ge enskilda äldre en röst och att ta fram kvantitativa mått på 
äldreomsorgen utifrån de äldres perspektiv. Resultatet av undersökningen redovisas på 
verksamhets-, läns- och riksnivå. Jämförelser kan göras mellan alla dessa nivåer och över tid. 

Politiker, tjänstemän och verksamhetsansvariga kan använda resultaten som underlag för att 
utveckla äldreomsorgen i linje med vad de som tar emot omsorgen tycker. 

På socialstyrelsens webbsida finns resultaten från 2022 års undersökning (från riksnivå till 
stadsdelar samt för verksamheter med minst sju svarande) finns sammanställda i excellfiler. 
Det finns även filer som visar de nationella resultaten, en metodbeskrivning samt de enkäter 
som skickades ut till de äldre. 

https://www.socialstyrelsen.se/statistik-och-data/oppna-
jamforelser/socialtjanst/aldreomsorg/vad-tycker-de-aldre-om-aldreomsorgen/  

Resultaten är ett viktigt led i Vård och omsorgs årliga kvalitetsarbete. 

Handlingar i ärendet 
Vad tycker de äldre om äldreomsorgen 2022 – skickas ut till pensionärsrådets ledamöter 
tillsammansmed protokollet.      

Pensionärsrådet beslutar 
att notera informationen till protokollet. 

__________  

https://www.socialstyrelsen.se/statistik-och-data/oppna-jamforelser/socialtjanst/aldreomsorg/vad-tycker-de-aldre-om-aldreomsorgen/
https://www.socialstyrelsen.se/statistik-och-data/oppna-jamforelser/socialtjanst/aldreomsorg/vad-tycker-de-aldre-om-aldreomsorgen/
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Pe § 45      Dnr sn 2022-81 

Vård och omsorg informerar 
 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om:  
 

- Kö till särskilt boende. 12 personer 
- Lägesrapport Covid 19. Ingen stor omfattning av smitta för närvarande. Boende på 

särskilt boende har blivit vaccinerade med 5:e sprutan. För brukare inom hemtjänst har 
vaccinationen med den 5:e sprutan påbörjats. 

- Ny socialtjänstlag. Utgår. Mer information kommer vid kommande pensionärsråd. 
- Seniordagarna 2022. Datumen är fastställda till onsdag 9 nov Svedala församlingshem 

och torsdag 10 november Bara Kuben. Temat för i år är ”Teknik och historik” 
- Revidering av tillämpningsregler för avgifter inom Äldreomsorgen och hälso- och 

sjukvård, sn § 53, 2022-08-25. Regeringen har höjt bostadstillägget vilket inneburit att 
justering i Svedala kommuns författningssamling angående tillämpningsregler för 
avgifter har gjorts med att minibeloppet har höjts i taxan. 

- Lägesbeskrivning ny organisation hemtjänsten. 2022-09-01 delades hemtjänsten in i 
tre distrikt, öster, väster och norr. Varje distrikt har en egen enhetschef. Hemtjänst 
väster kommer att utgå från Holmagårdens dagcentral när renovering är klar till 
årsskiftet. Hemtjänst Norr kommer att utgå från gamla vårdcentralens lokaler i Bara 
när dessa är färdigrenoverade, vilket beräknas vara klart i februari 2023. Hemtjänst 
Öster kommer att flytta in i Folktandvården Toftaängens lokaler när dessa är 
färdigrenoverade, vilket beräknas vara klart hösten 2023. Dessa lokaler är dock för 
stora för endast hemtjänst Öster varför det även planeras inhysa annan verksamhet i 
delar av lokalerna. 

- Lägesbeskrivning Holmagårdens renovering. Renoveringen beräknas vara klar juni/juli 
2023. Brukarnas flytt tillbaka från Oxie till Holmagården beräknas dock inte ske under 
semesterperioden 2023 utan först i slutet av augusti/september 2023. 
 

Pensionärsrådet beslutar 
att notera informationen till protokollet. 

__________  
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Pe § 46  Dnr sn 2022-84   

Skrivelser och meddelanden 
Socialnämnden – utskickat till representanter för de olika pensionärsföreningarna 

- (Protokoll socialnämnden 2022-08-25) 
 

Kommunfullmäktige 
- 2022-06-22 § 49 Ekonomisk uppföljningsrapport med prognos för nämnder och 

styrelser (UR2) 
- 2022-06-22 § 54 Budget 2023 med ram 2024-2025 för Svedala kommun 

 
Kommunstyrelsen 

- 2022-06-27 § 110 Avsiktsförklaring för hemtjänstlokal i Svedala tätort 
 
Socialstyrelsen  

- Personer med hemtjänst ska erbjudas fast omsorgskontakt  
- Socialstyrelsens äldreundersökningar 2023 

 
MATtanken 

- Offentliga måltidens dag – fira den 20 oktober 
 
Pensionsmyndigheten 

- Har du rätt till bostadstillägg? 
 
Skånetrafiken 

- Svedala kommun Färdtjänst uppföljning – 2022 H1 
- Sommarhälsning och ett förtydligande 

 
Länsstyrelsen Skåne 

- Nyhetsbrev Betaltjänster Skåne 
 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga skrivelser och meddelanden till handlingarna. 

__________  
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Pe § 47     

Övriga frågor – Förslag om att bjuda in Svedala kommuns 
nya säkerhets- och beredskapschef 
PRO Bara, Ann-Magreth Albin, lyfter förslag om att bjuda in Svedala kommuns nya säkerhets- 
och beredskapschef Karl Dannestam till ett kommande pensionärsråd. 

Pensionärsrådet beslutar 
att bjuda in säkerhets- och beredskapschef Karl Dannestam till ett kommande pensionärsråd. 

__________  
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PENSIONÄRSRÅDET  PROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum: 2022-09-22 
 
 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 
 
 

  
 

  
 

 

Pe § 48  Sn 2022-267  

Övriga frågor – Seniorbiljett – gratisresor för pensionärer 
med kollektivtrafik i Skåne 
SPF, Eva-Britt Johansson, lyfter åter frågan om seniorbiljett – gratisresor för pensionärer med 
kollektivtrafik i Skåne.  
 
Frågan har varit upp vid flera tillfällen i pensionärsrådet i samband med synpunkter på 
Skånetrafikens nya tidtabeller, dnr sn 2021-267. Pe § 51, 2021-12-16. Pe § 2, 2022-03-17. Pe 
§ 30, 2022-06-30. 

Pensionärsrådet beslutar 
att överlämna frågan till socialnämnden då pensionärsrådet anser att socialnämnden bör 
verka för seniorbiljett – gratisresor för pensionärer med kollektivtrafik i Skåne.  

__________  
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